

to the desirability of dispatching a separate visiting mission to the Territory.

477th meeting,
9 July 1953.

645 (XII). Administrative unions affecting Trust Territories

The Trusteeship Council,

Having considered General Assembly resolution 649 (VII) on the administrative unions affecting Trust Territories,

Noting that the General Assembly, in this resolution:

(a) *Calls* to the attention of the Administering Authorities the observations and conclusions contained in the special report¹ of the Trusteeship Council and the observations² of the General Assembly Committee on Administrative Unions,

(b) *Requests* the Administering Authorities to continue to transmit promptly to the Trusteeship Council information as complete as possible concerning the operation of the administrative unions affecting Trust Territories under their administration, indicating the benefits and advantages derived by the inhabitants of the Trust Territories from administrative unions,

(c) *Expresses the hope* that the Administering Authorities concerned will take into account the freely expressed wishes of the inhabitants before establishing or extending the scope of administrative unions,

Noting further that the General Assembly expresses the hope that the Administering Authorities concerned will consult with the Trusteeship Council concerning any change in or extension of existing administrative unions, or concerning any proposal to establish new administrative unions,

Authorizes the Standing Committee on Administrative Unions to continue its regular examination of each administrative union affecting a Trust Territory, and to study these administrative unions not only with regard to the four safeguards enumerated in Trusteeship Council resolution 293 (VII) but also with regard to the interests of the inhabitants of the Territory and the terms of the Charter and the Trusteeship Agreements, as well as any other matters which it may deem appropriate.

477th meeting,
9 July 1953.

646 (XII). Educational advancement in Trust Territories

The Trusteeship Council,

Having received the report of the Secretary-General (T/1065 and Add.1 and 2) on the progress of the

¹ See *Official Records of the General Assembly, Seventh Session, Supplement No. 12.*

² *Ibid.*, Annexes, agenda item 31, document A/2217.

visite, il n'est pas nécessaire, pour le moment, que le Conseil prenne une décision sur l'opportunité d'envoyer une mission de visite séparée dans ce territoire.

477ème séance,
9 juillet 1953.

645 (XII). Unions administratives concernant les Territoires sous tutelle

Le Conseil de tutelle,

Ayant étudié la résolution 649 (VII) de l'Assemblée générale relative aux unions administratives concernant les Territoires sous tutelle,

Constatant que, dans cette résolution, l'Assemblée générale:

a) Appelle l'attention des Autorités administrantes sur les observations et les conclusions du rapport spécial du Conseil de tutelle¹ et sur les observations du Comité des unions administratives de l'Assemblée générale²,

b) Prie les Autorités administrantes de continuer à communiquer promptement au Conseil de tutelle des renseignements aussi complets que possible sur le fonctionnement des unions administratives qui intéressent les Territoires sous tutelle dont elles assurent l'administration et d'indiquer les avantages et les bienfaits que les habitants de ces territoires retirent des unions administratives, et

c) Exprime l'espoir que les Autorités administrantes intéressées tiendront compte des aspirations librement exprimées des habitants avant de créer une union administrative ou d'étendre la portée d'une union existante,

Constatant également que l'Assemblée générale exprime l'espoir que les Autorités administrantes intéressées consulteront le Conseil de tutelle au sujet de toute mesure tendant à modifier une union administrative ou à en étendre la portée, ainsi qu'au sujet de tout projet de création d'une union administrative,

Autorise le Comité permanent des unions administratives à poursuivre son étude périodique de chacune des unions administratives dont un Territoire sous tutelle fait partie et à examiner ces unions administratives, non seulement du point de vue des quatre garanties énumérées dans la résolution 293 (VII) du Conseil de tutelle, mais encore en prenant en considération les intérêts des habitants du Territoire, les dispositions de la Charte et des Accords de tutelle, ainsi que toutes autres questions qu'il jugera pertinentes.

477ème séance,
9 juillet 1953.

646 (XII). Développement de l'instruction dans les Territoires sous tutelle

Le Conseil de tutelle,

Ayant reçu le rapport du Secrétaire général (T/1065 et Add.1 et 2) sur les progrès accomplis dans

¹ *Documents officiels de l'Assemblée générale, septième session, Supplément No 12.*

² *Ibid.*, Annexes, point 31 de l'ordre du jour, document A/2217.